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Jegyzőkönyv 

 
Készült: Dévaványa Városi Önkormányzat Polgármesteri Hivatalában 2009. október 26-án 
megtartott Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság nyílt ülésén. 
 
Jelen vannak: 
 Balogh Csilla jegyző 
 Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 
 Gyuricza Máté műszaki ügyintéző 
    
 Földi Imre bizottság elnöke 
 Dr. Ágoston Sándor bizottság tagja 
 Kondacs György bizottság tagja 
 Kiss Gábor bizottság tagja 
 Kanó József bizottság tagja 
 Kovács Mária bizottsági kültag 
 Nagy Antal bizottsági kültag 
 
Meghívottak: 
 Váradi Károly Váradi Étkeztetési Bt. ügyvezetője 

 Hermeczi Erika jegyzőkönyvvezető 
 
Földi Imre – Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Köszönti a 
bizottsági ülésen megjelenteket, Váradi Károly Urat a Váradi Étkeztetési Bt. ügyvezetőjét, 
Balogh Csilla jegyzőt, Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezetőt, Gyuricza Máté 
műszaki ügyintézőt, továbbá a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság 
tagjait.  
 
Az elnök megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a bizottság tagjainak több 
mint a fele megjelent az ülésen. A bizottság jelenlévő tagjainak száma 7 fő. Távolmaradt 
Kiss Károly bizottsági tag. 
 
Ismerteti a napirendi pontokat, melyek a következők: 

1. Tájékoztató a temető üzemeltetéséről és a temetkezési tevékenységről. A 
közszolgáltatási szerződésben foglaltak hatályosulása. 
Előadók: Dorogi János a Gyulai Pietas Temetkezési és Szolgáltató Kft.ügyvezetője 

 Gyuricza Máté műszaki ügyintéző 

2. Tájékoztató a Napközi Konyha működtetéséről. A vállalkozásba átadott 
önkormányzati vagyon hasznosításának tapasztalatai.  
Előadó: Váradi Károly ügyvezető 

3. Az önkormányzat mezőgazdasági vállalkozási tevékenységének bemutatása (bevételi 
és kiadási nemenként, illetve növényfajtánként. 
Előadó: Földi Imre programirányító és szervező 

4. A 2010. évre vonatkozó belső ellenőrzési terv véleményezése. 
Előadó: Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 

5. Bejelentések  
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Megkérdezi a jelenlévőket, hogy van-e valakinek további önálló napirend megtárgyalására 
javaslata?  
Megállapítja, hogy önálló napirendi pont megtárgyalására javaslat nem hangzik el.  
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, egyetértenek-e az ismertetett napirendi pontok 
megtárgyalásával?  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 7 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 296/2009. (X. 26.) PEÖV. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- 
Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága a 2009. október 26-án 
tartandó ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 

1. Tájékoztató a temető üzemeltetéséről és a temetkezési tevékenységről. A 
közszolgáltatási szerződésben foglaltak hatályosulása. 
Előadók: Dorogi János a Gyulai Pietas Temetkezési és Szolgáltató Kft.  
 ügyvezetője  
 Gyuricza Máté műszaki ügyintéző 

2. Tájékoztató a Napközi Konyha működtetéséről. A vállalkozásba átadott 
önkormányzati vagyon hasznosításának tapasztalatai.  
Előadó: Váradi Károly ügyvezető 

3. Az önkormányzat mezőgazdasági vállalkozási tevékenységének 
bemutatása (bevételi és kiadási nemenként, illetve növényfajtánként. 

 Előadó: Földi Imre programirányító és szervező 

4. A 2010. évre vonatkozó belső ellenőrzési terv véleményezése. 
Előadó: Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 

5. Bejelentések  
 

 
1. napirend: Tájékoztató a temető üzemeltetéséről és a temetkezési tevékenységről. A 
közszolgáltatási szerződésben foglaltak hatályosulása. 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Az első 
napirend a temető üzemeltetéséről és a temetkezési tevékenységről szóló tájékoztató 
megtárgyalása. Dorogi János Úr, a Gyulai Pietas Temetkezési és Szolgáltató Kft. ügyvezetője 
jelezte, hogy Vésztőn testületi ülésen vesz részt, ezért sajnos nem tud jelen lenni a mai ülésen, 
holnap a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság ülésén és a csütörtöki képviselő-testületi ülésen 
jelen lesz. Megkéri Gyuricza Máté műszaki ügyintézőt, hogy az írásos beszámolóhoz, 
amennyiben kiegészítése van, ismertesse. 
 
Gyuricza Máté – műszaki ügyintéző: Köszönti a bizottság tagjait. Elmondja, hogy a 
Képviselő-testület minden évben felülvizsgálja a temető üzemeltetési tevékenységet. A 
tájékoztatóban látható, hogy a bevételek nőttek, a kiadások pedig csökkentek az elmúlt évi 
pénzügyi adatokhoz képest, de még ennek ellenére is negatív a temető működésének pénzügyi 
mérlege.  
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A kiadásokat növelte az is, hogy a temetőt üzemeltető vállalkozó épített egy urnafalsort, 
amely remélhetőleg hosszú távon megoldja a problémát, és nem kell az elkövetkező években 
fejlesztési költséget elkülöníteni újabb urnafalra. Az elmúlt évben beruházásként fásítás volt 
tervezve, és az elképzelésekhez képest igen nagy mennyiségű fát tudtak telepíteni, 122 db. 
gömbkőrist, illetve sövények kerültek ősszel elültetésre. A munkálatok végzését a temetkezési 
szolgáltató cég dolgozói végezték, további költséget nem terhelt, csak a fák megvásárlása 
került költségbe. Látható, hogy kitelepítésre került 30 db. szemétgyűjtő kaloda, melyet a 
lakosok igénybe is vették az elmúlt időszakban. Így legalább a temető széleiről nem kell 
szemétkupacokat összeszedni, reméli ez a gyakorlat továbbra is megmarad.  
Ismerteti a műszaki ügyintéző, hogy három fontosabb témát jelölt meg, melyekben kéri a 
testület döntését, ill. a bizottság javaslatát: 

1. a szolgáltatási díjtételek módosításában kell dönteni, melyben 10 % körüli árrést 
javasol meghatározni, 

2. a köztemetőről szóló önkormányzati rendeletben javasol módosítást, illetve olyan 
díjtételek meghatározását, amely nem szerepelt eddig a rendeletben, például a 
meglévő sírkertek újraváltás díja esetén: 1700 Ft/m2 összeget javasol, amely 25 év 
használati jogot jelentene. Továbbá javasolja a temető fenntartási hozzájárulás 
bevezetését, amely nem jelentene nagyobb összeget, a törvény szerint nem lehet több 
az egyes sírhelyek megváltási díjtétele számtani átlagának 5 %-ánál. Az egyes 
sírhelyre meghatározva a síremlék építése 330 Ft-ra jön ki. Síremlék felújítása, 
átalakítása 1.000 Ft/tétel. A temető fenntartási hozzájárulás fedezné az elkészült 
temető-nyilvántartás továbbvezetését, illetve azért volna jó a bevezetése, mert napi 
szinten látnák milyen tevékenységet végeznek a temetőben a sírkő készítők. Minden 
egyes tevékenységet kötelesek lennének bejelenteni, és a munka elvégzését követően 
átvételre is köteleznék. Sajnos kialakult gyakorlat, hogy szórt kavicsot helyeznek el a 
sírok között, ami rendkívül balesetveszélyes fűnyírás esetén. 

3. 2008-ban az önkormányzat a temető-nyilvántartás elkészítéséhez 1 millió forint + 
ÁFA összeget különített el, de nem gondolták, hogy ilyen nagyságrendű munkát fog 
jelenteni annak elkészítése. Kiderült, hogy 12.000 elhunyt adatait kell feldolgozni. A 
nyilvántartás elkészítése a terv szerinti időpontra nem volt megoldható, de most már 
elkészült a program, és 2010. január 1-től teljes funkciójában működne, azt követően 
nem lesz szükség könyvben történő vezetésre, a számítógépes program vezetné a 
nyilvántartást, havonta mentésre kerülnek az adatok és archiválják azokat, és később a 
levéltárnak is átadnák. A testület biztosította a támogatást a 2008. évi 
költségvetésében, amely akkor nem került felhasználásra, viszont a 2009. évi 
költségvetésbe nem került tervezésre. Ezért kéri a temető üzemeltetője, hogy a testület 
a tartalék terhére biztosítson lehetőséget a költségvetésben az összeg kifizetésére. 

 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: 
Megköszöni a műszaki ügyintézőnek a tájékoztatást. Megkérdezi van-e valakinek kérdése a 
temető üzemeltetésével kapcsolatban? 
 
Szűcsné Horváth Margit - gazdálkodási irodavezető: Kérdése, hogy a temető-nyilvántartás 
elkészítésére megszavazott 1.000.000 Ft. + ÁFA összeg mire használható fel, számítógép 
vásárlása mellett személy jellegű kifizetésre is? 
 
Gyuricza Máté – műszaki ügyintéző: Közli, hogy a számítógépek teljes konfigurációja, a 
szoftverek, illetve a temetőtérkép elkészítésére biztosította a testület a támogatást. Személyi 
jellegű kifizetésre nem volt tervezve, csak a gépekre, eszközökre, programokra. 
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A Pietas Kft. ügyvezetője kérte, amennyiben lehetséges ez évben kerüljön kifizetésre a 
támogatás, mivel Vésztőn is készítik a nyilvántartást, így elég nagy a kintlévősége.  
Elmondja a műszaki ügyintéző, hogy fásításra 400.000 Ft. volt tervezve, de az önkormányzat 
tud még fát biztosítani. Az információs tábla 300.000 Ft. költséget jelentene, melyet 
igyekeznek kevesebb költségből megvalósítani. Az asztalosok a tábla készítésében segítségre 
lehetnek, az anyag megszerkesztését személy szerint vállalja, csak a nyomdai költség fog 
jelentkezni. Az információs tábla elkészítése is elmaradhat esetleg a 2010. évre. 
 
Szűcsné Horváth Margit - gazdálkodási irodavezető: Az idei évi költségvetés tervezése során 
kimaradt a temető-nyilvántartás elkészítésére kapott támogatás összege, de véleménye szerint 
rendezzék ebben az évben, amennyiben a Képviselő-testület engedélyezi a támogatás 
kifizetését. 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: 
Megkérdezi van-e még valakinek kérdése, hozzászólása a tájékoztatóval kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra. Javasolják-e a testületnek elfogadásra a temető 
üzemeltetéséről és a temetkezési tevékenységről szóló tájékoztatót a 2008. október 1-től 2009. 
augusztus 31-ig terjedő időszakra vonatkozóan. 
Kéri, aki a tájékoztatót elfogadásra javasolja, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 7 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 

 297/2009. (X. 26.) PEÖV. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- 
Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a testületnek, 
hogy a Gyulai Pietas Kft. által a 2008. október 1-től 2009. augusztus 31-ig 
terjedő időszakra vonatkozóan a dévaványai köztemetőben a temető 
üzemeltetéséről és a temetkezési tevékenységről szóló tájékoztatót fogadja 
el. A Gyulai Pietas Kft-nek köszönjék meg a színvonalas munkavégzést. 

 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Kéri a 
bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek, hogy a temető-nyilvántartás 
elkészítésére 2008. évben meghatározott 1.000.000 Ft. + ÁFA összegű támogatást a 2009. évi 
költségvetés tartaléka terhére biztosítsák a Gyulai Pietas Kft. részére. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 7 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 

 298/2009. (X. 26.) PEÖV. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- 
Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a testületnek, 
hogy a temető-nyilvántartás elkészítéséhez a Gyulai Pietas Kft. részére 
1.000.000 Ft. + ÁFA összegű támogatást biztosítson az önkormányzat 2009. 
évi költségvetésének tartaléka terhére. 
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Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Kéri a 
bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek a köztemetőről szóló 12/2007. (III. 30.) 
önkormányzati rendelet módosítását a mellékelt rendelettervezet szerint (a szolgáltatási díjak 
10 %-os emelése, temető fenntartási hozzájárulás bevezetése).  
Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 7 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 299/2009. (X. 26.) PEÖV. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- 
Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a testületnek 
elfogadásra a köztemetőről szóló 12/2007. (III. 30.) önkormányzati rendelet 
módosításáról szóló rendeletet a mellékelt tervezet szerint. 

 
 
(A köztemetőről szóló 12/2007. (III. 30.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 
rendeletet tervezete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
 
2. napirend: Tájékoztató a Napközi Konyha működtetéséről. A vállalkozásba átadott 
önkormányzati vagyon hasznosításának tapasztalatai. 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Rátér a 
második napirendi pontra, amely a Napközi konyha működtetéséről szóló tájékoztató 
megtárgyalása. Megkérdezi a Váradi Étkeztetési Bt. ügyvezetőjét, Váradi Károly Urat, az 
írásos beszámolóhoz kiegészítést kíván-e elmondani? 
 
Váradi Károly – Váradi Étkeztetési Bt. ügyvezetője: Köszönti a bizottsági ülésen jelenlévőket. 
Elmondja, hogy a Bt. megalakulása óta fő tevékenysége a Kft-nek az étkeztetés. Az elmúlt 
héten történt ellenőrzés a napközi konyhán, melynek során az étlap is ellenőrzésre került. 
Láthatták, hogy az óvodáktól bekért javaslat került megfőzésre. Az ellenőrzés során azt 
mondták, nem mindig célszerű javaslatot kérni az étlapra, viszont úgy gondolja a legfőbb 
céljuk, hogy a többség meg legyen elégedve az étellel. Amennyiben a gyermek nem éhesen 
megy haza, akkor érik el a célt, ezért kérdezik meg, mit szeretnének enni. Az igényeket az 
étlap összeállításához lefűzik és megőrzik. Nyáron szinte csak az idősekre főznek, néhány 
vendégétkező van, és az idősek által összeállított étlapot tudták teljesíteni, augusztusban teljes 
egészében a kért ételeket biztosították. Figyelemmel vannak az étlap összeállításánál, hogy 
valóban olyat főzzenek, amit meg is esznek, hiába kér egyik intézmény olyan ételt, amelyet 
többen nem esznek meg. 
Beszámol arról az ügyvezető, hogy az eszközök, felszerelések ellátása javult, mióta a Bt. 
átvette a napközi konyha üzemeltetését, arra törekednek, hogy megfelelő minőségű eszközeik 
legyenek. A Bt-nek nincs fizetési elmaradása, a béreket, járulékokat rendszeresen fizetik. 
Ennyiben kívánta kiegészíteni a napközi konyha működtetéséről szóló tájékoztatót. 
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Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: 
Megköszöni az ügyvezetőnek a tájékoztatást. Kéri a bizottság tagjainak véleményét a 
tájékoztatóval kapcsolatban. Megadja a szót Kiss Gábor bizottsági tag részére. 
 
Kiss Gábor - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja: Korábban 
felmerült, és az intézmények kérték, hogy egyeztessenek az étlapot illetően, ezek szerint az 
intézményeknek a lehetőség biztosított és élnek is vele. 
 
Váradi Károly – Váradi Étkeztetési Bt. ügyvezetője: Elmondja, hogy minden óvoda egy-egy 
heti menüt tervezett, az előző hónapban a kért ételeket megfőzték, de a következő hónapban 
célszerű változtatni az étlapon, hogy a többség valóban megegye az ételt. Hétköznap gyerekek 
vannak többségben, az ő kívánságaikat igyekeznek megfőzni, hétvégén pedig csak az idősekre 
főznek, az általuk leadott menüt igyekeznek teljesíteni.  
 
Kovács Mária - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság kültagja: 
Régóta fogyasztja a Bt. ételeit, idény jellegű gyümölcsöt sokszor kapnak, és új féle ételek is 
vannak, valószínűleg a kívánságok alapján, illetve figyelik, melyik ételek szeretik az étkezők. 
Elégedett a napközi konyha által nyújtott szolgáltatással. 
 
Váradi Károly – Váradi Étkeztetési Bt. ügyvezetője: Figyelik, mely ételeket eszik meg a 
gyermekek is. Minden élelmiszer alapanyagot meg kell vásárolnia, ezért majdnem mindegy 
mit kell főzniük. Szóba került korábban a tüdővagdalék leves kérdése, elmondja, hogy levette 
az étlapról, de a gyermekeknek adni kell belsőséget, ezért házi májast készítenek, illetve 
többször van Budapest szelet, amelybe májat tesznek.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja: 
Kérdése, hogy nagyobb beruházást mikor tervez a napközi konyhán? 
 
Váradi Károly – Váradi Étkeztetési Bt. ügyvezetője: Ebben az évben 480 e. Ft-ot befizették, 
de nem került felhasználásra, következő évben fogják felhasználni gépjármű beszerzésre, 
mivel 15 éves az egyik szállító gépkocsi. Jelenleg a kazán javítását végzik. 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: 
Megkérdezi van-e még valakinek kérdése, hozzászólása a napközi konyha működtetéséről 
szóló tájékoztatóval kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek elfogadásra a napközi konyha 
működtetéséről szóló tájékoztatót. Kéri, aki a tájékoztatót elfogadásra javasolja, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 7 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 

 300/2009. (X. 26.) PEÖV. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- 
Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a testületnek, 
hogy a Váradi Étkeztetési Bt. által a napközi konyha működtetéséről, 
valamint a vállalkozásba átadott önkormányzati vagyon hasznosításának 
tapasztalatairól szóló tájékoztatót fogadja el.  
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3. napirend: Az önkormányzat mezőgazdasági vállalkozási tevékenységének bemutatása 
(bevételi és kiadási nemenként, illetve növényfajtánként). 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Rátér a 
harmadik napirendi pontra, amely az önkormányzat mezőgazdasági vállalkozási 
tevékenységének bemutatása (bevételi és kiadási nemenként, illetve növényfajtánként). 
Elmondja, hogy a beszámoló részletesen bemutatja az önkormányzat mezőgazdasági 
tevékenységét, mind az állattenyésztés, mind a növénytermesztés tekintetében. 
Kiegészítésként elmondja, hogy a gazdálkodási irodavezető jelezte, 12.899 e. Ft. területalapú 
támogatást kapott az önkormányzat, amely megérkezett a számlára. 
 
Kovács Mária - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság kültagja:  
Elmondja, hogy a támogatásnak jelenleg csak a 70 %-a került kiutalásra, a további 30 %-ot 
nem tudják az idei évben kifizetik-e, illetve az AKG támogatást sem tudják mikor kapják meg 
az igénylők. A KAT-os támogatás csak jövőre kerül kifizetésre.  
Kérdése, hogy az önkormányzat mezőgazdasági földterületein milyen volt a vetéstermés? 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 
programirányító: Az önkormányzat mezőgazdasági földterületeinek legtöbbjén lucernát 
termeszt. Ez a megoldás foglalkoztatás bővüléssel nem jár. Állami támogatást kap az 
önkormányzat a mezőgazdasági hasznosítású ingatlanok után.  
 
Kondacs György - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja: 
Megjegyzi, ha az önkormányzat brikettáló üzemet létesített volna, a mezőgazdasági növények 
felhasználása terén előre tudtak volna lépni. 
 
Kovács Mária - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság kültagja: 
Kérdése, hogy az önkormányzatnak vannak-e gondjai a külterületi földterületek 
tulajdonrendezése szempontjából? 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 
programirányító: Elmondja, hogy a mezőgazdasági földterületekkel sok gond adódik, az 
1990-es évek közepe óta tulajdonjog rendezése folyamatban van, a földhivatali eljárás miatt 
elhúzódik egy-egy ügy.  
 
Kovács Mária - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság kültagja: Jelzi, 
hogy a támogatások igénylésénél 2009-től figyelik, hogy a terület 5 éve a használatában, 
tulajdonában van-e kérelmezőnek. Mivel komoly szankciókra kell számítani, ezért a 
testületnek döntenie kell a támogatás igénylésekor, mely területekre nyújt be kérelmet, 
rendezetlen ingatlant ne szerepeltessen a kérelemben.  
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 
programirányító: Elmondja, hogy van néhány földterület, amely esetén a tulajdonjog 
rendezése folyamatban van, melyhez ügyvédi segítséget is igénybe vettek. Amennyiben be 
tudják bizonyítani, hogy eddig is az önkormányzat használatában volt az ingatlan, akkor nem 
lehet gond a támogatás igénylésénél. Van olyan gyepterület, melynek nagyon sok tulajdonosa 
van, illetve már meghalt a tulajdonosok egy része és az örökösökkel kell megegyezni, ezáltal 
egyre tovább húzódik az ügy elintézése, a tulajdonjog rendezése. 
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Kovács Mária - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság kültagja: 
Felhívja a figyelmet, hogy nem földhasználatot, hanem tulajdonlást kérnek az AKG 
(agrárkörnyezet-gazdálkodási) támogatásnál. Október 1-től vagy november 1-től úgy kell 
kérni a támogatást, hogy az igénylőnek a tulajdonát képezi az ingatlan. Több gazdálkodónál 
előfordul, hogy nem tud bejegyeztetni szeptember 1-től területet. 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 
programirányító: Elmondja, hogy a problémákat jelezték az Országgyűlés Mezőgazdasági 
Bizottságának elnöke felé is. Kérték, hogy ez ügyben tegyenek lépéseket, mert a 
nyilvántartási rendszer tarthatatlan.   
 
Kondacs György - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja: 
Kérdése, hogy az új MTZ vásárlásával a jelenlegi 1 fő dolgozó mellett más személy lesz-e 
alkalmazva? 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 
programirányító: Jelenleg egy fő alkalmazott van, és plusz egy fő munkatörvénykönyves 
határozatlan idejű dolgozót vesznek fel, vagy esetleg 5 éves határozott időre (ahogy a pályázat 
engedi). Közalkalmazotti foglalkoztatásban nem tudják alkalmazni, mivel létszámnövelést 
nem lehet végrehajtani.  
Szakmai végzettsége, munkához való hozzáállása megfelelő annak a személynek, akit 
szeretnének foglalkoztatni, ezért szeretnék minél tovább megtartani.  
 
Kovács Mária - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság kültagja: 
Kérdése, hogy a mezőgazdasági tevékenység végzésénél a gazdálkodási napló elkészítése 
kinek a feladata? 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 
programirányító: Személyesen készíti el a gazdálkodási naplót, melyben segítségére vannak 
más kollegák, illetve az Agrárkamara munkatársa. Elmondja továbbá, hogy részt vett AKG 
képzésen is Budapesten. Nincs akadálya az elektronikus úton történő nyilvántartásnak, meg 
fogják vásárolni a szoftvert, melynek költsége mindössze 9.000 Ft. Egy évre nem jelent nagy 
összeget.  
Agrár szaktanácsadást is végezhetnek, kaptak arról határozatot, hogy befogadták az MVH-nál 
a szaktanácsadási kérelmet. Azok a gazdálkodók, akik nem veszik igénybe a szaktanácsadást, 
bejöhetnek a hivatalba, és az itt tartandó tanácsadáson részt vehetnek térítésmentesen. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja: Az 
előterjesztés első oldalán található, mely szerint a bevétel 57.655.000,- Ft, a teljesített bevétel 
54.129.069,- Ft. A kiadás előirányzata 38.878.500,- Ft., a teljesített kiadás 18.224.410,- Ft. 
Kérdése, hogy a kiadás miért csak 47 %-os teljesítést mutat, 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 
programirányító: Az összes teljesült kiadás 18 millió forint volt augusztus 31-ig. A teljesült 
bevétel is augusztus 31-ei állapotot mutatja, amely még nem tartalmazza a 12.899 e. Ft-os 
területalapú támogatás összegét, amely tovább növeli a bevételt és természetesen van még 
raktáron termény is, ebből is lehet bevételt elérni. Arról is beszámoló a programirányító, hogy 
most az ugaroltatása következik a termőföldeknek. 
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Kiss Gábor - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja: A bevétel 
tekintetében megállapítható, hogy az elmúlt évi támogatást is most kapta meg az 
önkormányzat, kétszer kaptak területalapú támogatást, az elmúlt évben ezért volt a bevétel 
kevesebb, és a mezőgazdasági tevékenység költségvetése gyengébb teljesítményt mutatott. 
 
Nagy Antal – Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság kültagja: 
Megjegyzi, mivel a mezőgazdasági termőföldeken lucerna került vetésre, illetve ugaroltatják a 
területet, így költségvetés szempontjából 5 év átlagát kellene együtt nézni, hogy kiderüljön, 
nyereséges-e a mezőgazdasági tevékenység. 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: 
Megkérdezi van-e még valakinek kérdése, hozzászólása az önkormányzat mezőgazdasági 
tevékenységéről szóló beszámolóval kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs.  
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek elfogadásra az önkormányzat 
mezőgazdasági vállalkozási tevékenységének bemutatásáról szóló tájékoztatót. 
Kéri, aki a tájékoztató elfogadását javasolja a testületnek, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 7 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 301/2009. (X. 26.) PEÖV. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- 
Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a testületnek, 
hogy az önkormányzat mezőgazdasági vállalkozási tevékenységének 
bemutatásáról (bevételi és kiadási nemenként, illetve növényfajtánként) szóló 
tájékoztatót fogadja el.  

 
 
 
4. napirend: A 2010. évre vonatkozó belső ellenőrzési terv véleményezése 
 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Rátér a 
negyedik napirendi pontra, amely a 2010. évre vonatkozó belső ellenőrzési terv 
megtárgyalása.  
Megkéri a gazdálkodási irodavezetőt, hogy a belső ellenőrzési tervet ismertesse. 
 
Szűcsné Horváth Margit - gazdálkodási irodavezető: Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy a 
2010. évi belső ellenőrzési terv készítése kapcsán előzetesen a jegyzőnő készített egy tervet, 
melyet megküldtek a Szeghalom Kistérség Többcélú Társulás Belső Ellenőrzési 
Munkacsoportja részére, mivel a belső ellenőrzést a munkacsoport látja el. A munkacsoport a 
térség többi települése által beküldött ellenőrzési igényt összegezte, és mérlegelték, hogy a 
rendelkezésre álló munkaerő alapján mit tudnak elvégezni. Ezt követően megküldték, hogy 
Dévaványa településen milyen ellenőrzést tudnak 2010. évben elvégezni, látható, hogy 
kevesebb területet tudnak ellenőrizni. Kérik, hogy a testület a módosított ellenőrzési tervet 
fogadja el, mivel a Belső Ellenőrzési Munkacsoport több ellenőrzést nem tud vállalni. 
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Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: 
Megköszöni a gazdálkodási irodavezetőnek a tájékoztatást.  
Megkérdezi a bizottság tagjait, van-e valakinek kérdése, hozzászólása a belső ellenőrzési 
tervvel kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek elfogadásra a 2010. évre 
vonatkozó belső ellenőrzési tervet. 
Kéri, aki a tájékoztató elfogadását javasolja a testületnek, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 7 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 
 H a t á r o z a t 

 302/2009. (X. 26.) PEÖV. Biz. hat. 
 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- 
Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a testületnek, 
hogy a 2010. évre vonatkozó ellenőrzési ütemtervét hagyja jóvá.  
Az ellenőrzést a Szeghalom Kistérség Többcélú Társulás Belső Ellenőrzési 
Munkacsoportja végzi.  
 

 
(A  2010. évre vonatkozó ellenőrzési ütemterv a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
 
 
5. napirend: Bejelentések. 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Rátér a 
bejelentésekre.  
Ismerteti, hogy az otthonteremtés helyi támogatásáról szóló rendelet módosítása szükséges, 
mivel a Szeghalom Kistérség Többcélú Társulás Belső Ellenőrzési Munkacsoportja 
ellenőrzésének megállapítása között szerepel, hogy a támogatások kifizetését megelőzően a 
támogatás visszafizetését biztosító jelzálogjog bejegyzése nem minden esetben történik meg.  
Az elrendelt szükséges intézkedés:  
A támogatások kifizetését megelőzően a hitelt nyújtó pénzintézet hozzájáruló nyilatkozatát 
kell kérni az önkormányzatot megillető jelzálogjog bejegyzéshez. A kifizetés csak ennek 
birtokában történhet meg.  
 További megállapítás, hogy a támogatások kifizetésének időpontja nem minden esetben van 
összhangban az önkormányzati rendelettel, a fedezet biztosítással, valamint a törlesztés 
ütemezésével.  
Ennek kiküszöbölésére a belső ellenőri javaslat, az hogy lakásvásárlás esetén a támogatás 
kifizetését követő hónap első napjától kezdődjön a törlesztés.  
 
Megkérdezi a bizottság tagjait, egyetértenek-e az otthonteremtés helyi támogatásáról szóló 
rendelet módosításával az előterjesztésben foglaltak szerint. 
 

 10



Kéri, aki a rendelet módosítását, a rendelet megalkotását javasolja a tervezet szerint a 
testületnek, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 7 igen szavazattal, 
ellenszavazat  és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 
 H a t á r o z a t 

 303/2009. (X. 26.) PEÖV. Biz. hat. 
 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- 
Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a testületnek 
megalkotásra az otthonteremtés helyi támogatásáról szóló rendeletet a 
mellékelt tervezet szerint. 

 
 
(Az otthonteremtés helyi támogatásáról szóló rendelet tervezete a jegyzőkönyv mellékletét 
képezi.) 
 
 
 
Dobfesztivál megrendezéséhez nyújtott visszatérítendő kamatmentes támogatás 
elengedése 
 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Rátér a 
következő előterjesztésre, amely a Dobfesztivál megrendezéséhez nyújtott visszatérítendő 
kamatmentes támogatás elengedése tárgyában írt előterjesztést tárgyalják meg. Megkéri a 
gazdálkodási irodavezetőt az ismertetésre. 
 
Szűcsné Horváth Margit - gazdálkodási irodavezető: Tájékoztatja a pénzügyi bizottság tagjait, 
hogy a rendkívüli pénzügyi bizottsági ülésen tárgyalták már a Dobfesztivál Kulturális 
Egyesület kérelmét.  
Korábban a Képviselő-testület a 900.000,- Ft. vissza nem térítendő támogatásról már döntött, 
úgy, hogy azt vissza nem térítendő támogatásként biztosítja, eltekint annak visszafizetésétől. 
Az elmúlt évben döntött ugyanakkor a testület, hogy a 900.000 Ft. mellé további 400.000,- Ft. 
visszatérítendő kamatmentes támogatást biztosít.   
A 400.000,- Ft. átutalásra került 2008. október 1-jén. Így 2008. évben nemcsak 900.000,- Ft. 
visszatérítendő támogatást szavazott meg a Képviselő-testület, hanem további 400.000,- Ft-ot, 
és összesen 1.300.000,- Ft. támogatást nyújtott az egyesület részére. 
A szeptemberi képviselő-testületi ülésen a kérelem tárgyalásakor a 400.000,- Ft 
visszatérítendő kamatmentes támogatás fennállásáról tévedésből nem lett tájékoztatva a 
testület.  
Ezért került most ismét a testület, illetve a bizottság elé a Dobfesztivál megrendezéséhez 
nyújtott visszafizetendő kamatmentes támogatásának ügye. 
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Kiss Gábor - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja: Az 
egyesülettel kötött megállapodás szerint a 2009. évi rendezvénykor a Strandfürdő által elért 
többletbevétel összegének 50 %-át biztosítják az egyesületnek, úgy, hogy a tartozást 
törlesztik. Az elért többletbevétel viszont nem fedezte a visszafizetendő támogatási összeget. 
Kérdése, hogy mekkora összegű volt a többletbevétel? 
 
Szűcsné Horváth Margit - gazdálkodási irodavezető: A kérdésre elmondja, hogy az elért 
többletbevétel 50 %-a 332.591,- Ft., a megállapodás szerint ennyit kérhetne az egyesület. 
 
Kiss Gábor - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja: A 
Dobfesztiválról készült beszámoló tartalmazza, hogy a településen az összes szálláshely 
lefoglalásra került, ezt a szempontot is figyelembe kell venni a döntésnél. Nemcsak a 
strandfürdőnek hozott többletbevételt, hanem a városnak, a szálláshelyet üzemeltetőknek is. 
Nemcsak kiadást jelentett a fesztivál.  
Ezért javasolja, hogy a további 400.000 Ft. kamatmentes támogatás visszafizetésétől is 
tekintsen el a testület, és a következő évi fesztivál rendezvényen a támogatás megítélésénél 
döntsenek reálisan. 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: A jövő évi 
rendezvényhez nyújtandó támogatás döntésénél kell odafigyelni mennyi támogatást 
nyújtanak. Tény, hogy eddig nagyon sok támogatást biztosított a Képviselő-testület a 
dobfesztivál megrendezéséhez. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja: 
Többször elmondta már, hogy biztos pénzügyi háttérre lenne szükség a dobfesztivál 
megrendezéséhez, a szervező már sokszor ígérte, hogy szponzori támogatást is szerez, de 
eddig csak önkormányzati támogatásból szervezte meg a fesztivált. Javasolja, hogy most még 
engedjék el a visszafizetendő támogatást, tekintsenek el a visszafizetésétől, de egy darabig ne 
kérjen támogatást az önkormányzattól a dobfesztivál szervezője. 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Javasolja, 
hogy szavazzanak a visszafizetendő támogatás elengedése kérdésében. 
Megkérdezi a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek, hogy a Dobfesztivál Kulturális 
Egyesület részére 2008. október 1-jén nyújtott 400.000,- Ft. összegű visszatérítendő 
támogatás visszafizetésétől tekintsenek el. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 5 igen szavazattal, 2 tartózkodással és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 304/2009. (X. 26.) PEÖV. Biz. hat. 
 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- 
Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a testületnek, 
hogy a Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Egyesület részére 2008. október 
1-jén nyújtott 400.000,- Ft. visszatérítendő támogatás visszafizetésétől 
eltekint, azt vissza nem térítendő támogatásként biztosítja az Egyesület 
részére, a 2009. évi költségvetés általános működési tartaléka terhére.  
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Az Egyesület részére pénzmozgással járó támogatás a döntés kapcsán nem 
lesz, a tartozás csökken a támogatás összegével. 
 
Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Egyesület a támogatás összegével 
számla ellenében elszámol legkésőbb 2009. december 31-ig, és tudomásul 
veszi, hogy a számadási kötelezettség elmulasztása, vagy a támogatott összeg 
támogatási céltól eltérő felhasználása esetén visszafizetési kötelezettsége 
keletkezik az Önkormányzat felé.  
A képviselő-testület bízza meg a hivatal gazdálkodási iroda vezetőjét, hogy a 
meglévő a visszatérítendő támogatásról szóló megállapodást a fentieknek 
megfelelően módosítsa, gondoskodjon a támogatási megállapodás 
megkötéséről. 
 
A képviselő-testület bízza meg a hivatal gazdálkodási irodájának vezetőjét, 
hogy a támogatás elbírálást követő 15 napon belül tegye közzé a döntéshozó 
szerv, a támogatott adatait, valamint az elnyert támogatás összegét az 
Önkormányzati és Területfejlesztési Minisztérium által üzemeltetett 
kozpenzpalyazat.gov.hu honlapon, valamint a település internetes honlapján. 

 
 
Dr. Ágoston Sándor – a „Román katonai megszállás Gyomán, Endrődön és Dévaványán 
1919-1920” című könyvbeszerzéshez támogatás biztosítása 
 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Ismerteti a 
következő előterjesztést, melyet Dr. Ágoston Sándor képviselő nyújtott be. 
Dr. Ágoston Sándor kérelmében a 2010. június elején megjelentetni kívánt könyv nyomdai 
költségeinek ellentételezésére 120.000,- Ft. támogatást kér.  
A gazdálkodási irodavezető tájékoztatása szerint a támogatás olyan formában valósulna meg, 
hogy a támogatás összegéből 60 db. könyv vásárlása valósulna meg, melyből 40 db. 
tiszteletpéldány, 20 db. pedig az intézmények részére kerülne átadásra. 
A készülő könyvről a mellékelt támogatási kérelemben minden megtalálható.  
A pénzügyi fedezetet a 2010 évi költségvetés tevézésénél kell figyelembe venni.  
 
A bizottság elnöke megadja a szót Dr. Ágoston Sándor részére. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja: 
Hozzászólásában elmondja, hogy a gyomai önkormányzattól 240.000 Ft-ot kért és ezért 
cserébe  - 60 könyvet (40 db. az önkormányzat, 8 db a könyvtáraknak, 12 db. az iskoláknak) 
fog biztosítani. A dévaványai önkormányzattól – felényit – 120.000 Ft-ot bátorkodott kérni - a 
polgármester úrnak is ennyit írt – ezért cserébe 30 könyvet (20 db. az önkormányzatnak, 4 db. 
a könyvtár és 6  db. az iskoláknak)  tervez  biztosítani. 
 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: 
Megkérdezi a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek, hogy a „Román katonai megszállás 
Gyomán, Endrődön és Dévaványán 1919-1920” című könyvből 30 db-ot vásároljon meg, és a 
könyvbeszerzéshez 120.000 Ft-ot biztosítson. 
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Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 6 igen szavazattal, 1 tartózkodással és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 305/2009. (X. 26.) PEÖV. Biz. hat. 
 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- 
Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a testületnek, 
hogy dr. Ágoston Sándor megjelentetni kívánt könyvéből, melynek címe - 
Román katonai megszállás Gyomán, Endrődön és Dévaványán 1919-1920- 
30 db. példányt vásároljon meg azzal a céllal, hogy a könyvek 
önkormányzati tiszteletpéldányként és az intézmények részére kerüljenek 
felhasználásra.  
A Képviselő-testület a könyvbeszerzés fedezetét, amely 120.000,- Ft., az 
önkormányzat 2010. évi költségvetésben a dologi kiadások terhére biztosítja.  

 
 
 
Kerekes Katalin által Dévaványa, Eke u. 13. szám alatti, 592/2 hrsz-ú, 7200 m2 területű 
ingatlan vételre történő felajánlása 
 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Ismerteti a 
következő előterjesztést. Kerekes Katalin 5510 Dévaványa, Árpád u. 65. szám alatti lakos 
megvételre ajánlja fel az önkormányzat részére a Dévaványa, Eke u. 13. szám alatti, 592/2 
hrsz-ú, 7200 m2 területű ingatlanát. A hivatal által kért értékbecslés alapján az ingatlanon lévő 
épület műszaki állapota a korának megfelelő. A melléképülete romos. Az épület feltehetően 
alapozás és szigetelés nélkül épült vályogtégla falazattal. Az épületben konyha, kamra, 
nyárikonyha, 3 szoba és pince található. Fűtése gázkonvektoros.  
Az ingatlan közműellátottsága: az ingatlanra illetve a lakóépületbe az elektromos energia, víz, 
gáz bevezetésre került. Az utcában a szennyvízcsatorna megépült. Az udvaron ásott kút 
található. A szilárd burkolatú út távolsága kb. 200 m. 
A telek egyik oldalról sincs bekerítve. A telek jelenlegi beépítettsége, valamint a helyi építési 
szabályzat is lehetővé teszi a további beépítést.  
Az épület kisebb karbantartási, felújítási munkák elvégzése után (festés, vakolatjavítás, 
ereszjavítás) használatra alkalmassá válhat. 
A hivatalos értékbecslés alapján az ingatlan forgalmi értéke: 
 Épület 1. 216. 000,- Ft 
 Telek 792. 000,- Ft 
 Összesen:  2. 000. 000,- Ft 
 
Elmondja, hogy a 2 millió forintot soknak tartja az ingatlanért.  
 
Kéri a bizottsági tagok javaslatát a felajánlott ingatlan megvásárlása tekintetében. 
Megadja a szót Kondacs György bizottsági tag részére. 
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Kondacs György - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja: 
Véleménye szerint az ingatlan lakóházakkal, illetve kertekkel van körül véve, nem alkalmas 
beépítésre, illetve a kertészetet az út másik oldalán szeretné az önkormányzat megvalósítani, 
ezért nem érti, miért lenne szükség erre az ingatlanra. 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Az 
ingatlan megvásárlását azért tartja célszerűnek, mert a kertészet létrehozása kapcsán ez az 
épület lehetne a kiszolgáló épület. De a 2 millió forintot magas árnak tartja ezért az 
ingatlanért.  
 
Kovács Mária - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság kültagja: 
Kérdése, hogy a 7.200 m2 területű ingatlan, milyen művelési ágú ingatlan? 
 
Kondacs György - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja: 
Valószínűleg belterületi lakóházas (telek) ingatlan, biztosan nem kert, vagy szántó művelési 
ágú. Megjegyzi továbbá a bizottsági tag, hogy nem lehet belterületi lakóházak mellett 
növényvédelmi eljárást végezni. 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Javasolja, 
hogy a testületi ülésen tárgyalják meg a kérelmet, addig nézzenek utána pontosan hol található 
az ingatlan, illetve milyen művelési ágú. 
 
 
Táncos Istvánné Dévaványa, Táncsics u. 37., 1291 hrsz-ú, 1109 m2 területű ingatlan 
vételre történő felajánlása 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Ismerteti a 
következő kérelmet. Táncos Istvánné 5510 Dévaványa, Mikszáth u. 2. szám alatti lakos 
megvételre ajánlja fel az önkormányzat részére a Dévaványa, Táncsics u. 37., 1291 hrsz-ú, 
1109 m2 területű ingatlanát. Többszöri próbálkozás után sem tudták a műszaki iroda dolgozói 
a kérelemben megadott számon az ingatlantulajdonossal beszélni az ingatlanba való bejutás 
ügyében, így az ingatlant külső állapotát tudták csak megvizsgálni, illetve a tulajdonos által 
leírtakat tudják ismertetni. A lakóépület szoba, konyha, kamra helyiségekből áll. Az ingatlan 
közműellátottsága: az ingatlanra illetve a lakóépületbe az elektromos energia és a gáz 
bevezetésre került, a víz csak az udvaron van. Az utcában a szennyvízcsatorna megépült, így a 
szennyvízrákötési lehetőség adott. Az utcában szilárd burkolatú út található. 
A helyszíni szemle alapján megállapítható, hogy az épület felázott, amiből a szigetelés 
hiányára lehet következtetni. Egyébként az ingatlan gondozott és az épület karbantartott. Az 
épület nagyságából lehet arra következtetni, hogy a tulajdonos által elmondottak helytállóak. 
 
Elmondja a bizottsági elnök, hogy a kérelmet már korábban is tárgyalták, és úgy döntöttek, 
nem kívánják megvásárolni az ingatlant. 
 
Megkérdezi a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek, hogy a Táncos Istvánné által 
felajánlott Dévaványa, Táncsics u. 37. szám alatti, 1291 hrsz-ú, 1109 m2 területű ingatlant ne 
vásárolják meg. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 7 igen szavazattal, 
ellenszavazat  és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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 H a t á r o z a t 

 306/2009. (X. 26.) PEÖV. Biz. hat. 
 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- 
Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a testületnek, 
hogy köszönje meg Tánczos Istvánné felajánlását, de az önkormányzat 
szűkös pénzügyi helyzetére való hivatkozással ne vásárolja meg a felajánlott, 
Dévaványa, Táncsics u. 37. szám alatti ingatlant. 

A képviselő-testület bízza meg műszaki irodát, hogy a felajánlót a testület 
döntéséről tájékoztassa.  

 
 
Az önkormányzat 2009. évi költségvetéséről szóló rendelet módosítása 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Rátér a 
következő előterjesztésre, amely az önkormányzat 2009. évi költségvetéséről szóló rendelet 
módosítása. Megkéri a gazdálkodási irodavezetőt, hogy a módosítás szükségességéről 
tájékoztatást adjon a bizottság tagjai részére. 
 
Szűcsné Horváth Margit - gazdálkodási irodavezető: Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy a 
költségvetési rendelet módosítása szükséges egyrészről az üzemcsarnok létesítésére benyújtott 
DAOP-2009-1.1.1/A pályázat kapcsán. Megállapították, hogy a pályázatban a saját erő 
összege nem egyezik meg a költségvetésben megjelent összeggel. A pályázathoz pótlólagos 
forrásként 1.338 e. Ft. szükséges. A költségvetés további módosítása testületi döntések 
alapján változott, nem tartalmaz olyan tételt, amely plusz bevételt jelentene, illetve nem 
tartalmaz olyan kiadási tételt, amelyről korábban a testület nem döntött. A költségvetésben a 
jelenlegi módosítási javaslat 141.903 e Ft-ra vonatkozik bevételi és kiadási oldalon egyaránt, 
így a költségvetés fő összege 2.352.946 e Ft-ra változik a javaslat alapján. Az önkormányzati 
sajátos működési bevételek sora módosul átvezetések miatt, a növekedés 1.199 e. Ft. A helyi 
adóbevételek teljesülése kedvező, de a túlteljesülés olyan hatással van az önkormányzatok 
jövedelem-differenciálódásának mérséklésére, hogy ezen a jogcímen elvonásra kerül a 
személyi jövedelemadó. 
A felhalmozási és tőkejellegű bevétel előirányzata 1.220 e.  Ft-tal növekszik. A támogatás 
értékű bevétel 47.965 e. Ft-tal nő. Jelentős összeget jelent a TÁMOP (a pedagógusok 
módszertani kultúrájának korszerűsítése) pályázat támogatási előirányzata, amely 56.967 e. 
Ft. Az ÁMK intézmény saját hatáskörben elért bevétele 7.190 e Ft., amit pályázatokon 
nyertek. Ezeket a tételeket előre tervezni nem lehetett.  
Egyes jövedelempótló támogatások és állami támogatások visszaigénylésének előirányzata 
23.358 e. Ft-tal nő. A közfoglalkoztatási terv elfogadásánál nem ismerték annak hatását, több 
a visszaigénylés a rendelkezésre állási támogatásból, ennek előirányzatát is módosítani 
szükséges. A támogatási kölcsönök visszatérülése előirányzat csökken 900 e Ft-tal, a 
Dobfesztivál Egyesület részére elengedett visszatérítendő kamatmentes támogatás miatt.  
Ezekről az adatokról szükségesnek tartotta a tájékoztatást, különösen az év vége közeledtével.  
A kiadási oldalon megjelennek a megfelelő sorokban mindezek kiadási tételei (bér, járulékai, 
dologi kiadás stb.)  
A rendelet tervezete az előterjesztés mellékletét képezi. 
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Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: 
Megköszöni a gazdálkodási irodavezetőnek a tájékoztatást.  
Megkérdezi a bizottság tagjait, van-e valakinek kérdése, hozzászólása az önkormányzat 2009. 
évi költségvetéséről szóló rendelet módosításával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek elfogadásra az önkormányzat 
2009. évi költségvetéséről szóló 4/2009. (II. 27.) ör. rendelet módosításáról szóló rendelet 
tervezetet. 
Kéri, aki a rendelet megalkotását javasolja a testületnek, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 7 igen szavazattal, 
ellenszavazat  és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 307/2009. (X. 26.) PEÖV. Biz. hat. 
 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- 
Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a testületnek 
megalkotásra az önkormányzat 2009. évi költségvetéséről szóló 4/2009. (II. 
27.) ör. rendelet módosításáról szóló rendeletet a mellékelt tervezet szerint. 

 
(Az önkormányzat 2009. évi költségvetéséről szóló 4/2009. (II. 27.) ör. rendelet módosításáról 
szóló rendelet tervezete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
Karácsonyi díszkivilágítás megvalósítása, motívumok bővítése. 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Ismerteti a 
következő előterjesztés, melyet a műszaki irodavezető készített. 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 376/2008. (X.30.) Kt. határozatában a 
meglévő motívumok felszerelése mellé 250.000,- Ft összegben további motívumok 
megvásárlása mellett döntött, és a motívumok megvásárlásához, valamint azok fel- és 
leszereléséhez szükséges 250.000,- Ft-ot a 2008. évi költségvetés általános tartaléka terhére 
biztosította. A díszkivilágítás fel- és leszerelési költségei, valamint az elhasznált villamos 
energia díja összesen 96.000,- Ft. volt, így a tavalyi év során összesen 6 db. „Fénysugár 
hópihékkel” oszlopdíszt tudtak vásárolni a meglévők mellé. 
Az idei év során is számolni kell a motívumok átvizsgálásának, fel- és leszerelésének, 
valamint az elhasznált villamos-energia díjával. További költséget jelent az idei 
díszkivilágításnál, hogy a motívumok felszereléséhez ideiglenes díszkivilágítási tervet kell 
készíttetni. A tervkészítés díja előreláthatólag 30.000,- Ft. + Áfa. 
A vásárolt és már meglévő motívumok az ünnepek elmúltával leszerelésre és raktározásra 
kerültek. Az ez évi karácsonyi ünnepek közeledtével javasolja a műszaki irodavezető a 
jelenlegi motívumok újbóli felszerelését, illetve amennyiben ez évi költségvetés terhére 
lehetőség nyílik, a meglévők bővítését. 
Javasolja a bizottság elnöke, hogy 300.000 Ft-ot határozzanak meg, mivel a 6 db. motívum 
megvásárlása, illetve az átvizsgálás, a fel- és leszerelés költsége, és tervkészítés díja is 
megnöveli a költséget. 
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Megkérdezi a bizottság tagjait, van-e valakinek kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel 
kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek, hogy a karácsonyi 
díszkivilágítás megvalósításához 300.000 Ft-ot biztosítsanak. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 6 igen szavazattal, 1 ellenszavazattal és 
tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 308/2009. (X. 26.) PEÖV. Biz. hat. 
 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- 
Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a testületnek, 
hogy a 2009. évi karácsonyi ünnepek díszkivilágításának megvalósítására - a 
meglévő motívumok fel- és leszerelésére, a díszkivilágítási tervkészítésre, 
valamint új motívum vásárlására - 300.000,- Ft-ot a 2009. évi költségvetés 
általános tartaléka terhére biztosítson. 

A Képviselő-testület bízza meg a Polgármesteri Hivatal Műszaki Irodáját, 
hogy gondoskodjon a határozat végrehajtásáról. 

 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Ismerteti a 
következő előterjesztést.  
Dévaványa Város Önkormányzata pályázatot kíván benyújtani az Új Magyarország 
Vidékfejlesztési Program IV. tengelyének 122/2009. (IX.17.) FVM rendelet alapján 
meghirdettet pályázati felhívására.  
A program keretében az önkormányzat az alábbi jogcím keretében megvalósítani tervezett 
fejlesztési elképzelésről szóló pályázatot kívánja benyújtani:  
Célterület: Vállalkozási alapú fejlesztés: Mezőgazdasági melléktermékek energetikai célú 

feldolgozásának támogatása hátrányos helyzetű munkavállalók foglalkoztatására 
A program keretében brikettáló üzem létesítését (meglévő épület felújítása), épületgépészet 
kialakítását, a telekhatáron belüli kisléptékű infrastruktúra fejlesztést és a brikettáló gépsor 
beszerzését lehetne megvalósítani.  
A program keretében 1.300.000 – 27.000.000,- Ft összegű támogatás vehető igénybe 65%-os 
támogatás mellett.  
Az eddigi előkészítő munkálatok szerint a maximális összegű támogatást kell megcéloznunk, 
nagy valószínűség szerint így is több mint 35%-os önerőt kell biztosítani.  
A fejlesztés helyszíne a téglagyár területe, ahol a volt présház és gépműhely épületegyüttese 
átalakítása után kialakuló helyszínre kerülhetne a technológia.  
A pályázat benyújtási határideje: 2009. november 16.  
 
Megkérdezi a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek, hogy a „Vállalkozási alapú 
fejlesztés: Mezőgazdasági melléktermékek energetikai célú feldolgozásának támogatása 
hátrányos helyzetű munkavállalók foglalkoztatására” című projekt felhívásra pályázat 
kerüljön benyújtásra. 
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Kéri, aki a pályázat benyújtásával egyetért, azt javasolja a Képviselő-testületnek, 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 7 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 309/2009. (X. 26.) PEÖV. Biz. hat. 
 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- 
Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a testületnek, 
hogy az Új Magyarország Vidékfejlesztési Program IV. tengelyének 
122/2009. (IX.17.) FVM rendelet alapján pályázatot nyújtson be a 
„Vállalkozási alapú fejlesztés: Mezőgazdasági melléktermékek energetikai 
célú feldolgozásának támogatása hátrányos helyzetű munkavállalók 
foglalkoztatására” című projekt felhívásra. A program keretében Brikettáló 
üzem létrehozását kívánják megvalósítani. A program összköltsége 
41.000.000,- Ft., az ehhez szükséges önerőt 26.650.000,- Ft-ot a Képviselő 
testület a 2010. évi költségvetés fejlesztési céltartaléka terhére biztosítja.  
A Képviselő-testület bízza meg a műszaki irodát a pályázat határidőre 
történő benyújtásával.  
 

 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Ismerteti a 
következő előterjesztést, mely szintén pályázat benyújtására vonatkozik. 
Dévaványa Város Önkormányzata pályázatot kíván benyújtani az Új Magyarország 
Vidékfejlesztési Program IV. tengelyének 122/2009. (IX.17.) FVM rendelet alapján 
meghirdettet pályázati felhívására.  
A program keretében az önkormányzat az alábbi jogcím keretében megvalósítani tervezett 
fejlesztési elképzelésről szóló pályázatot kívánja benyújtani:  
Célterület: Térségen belüli együttműködés: Helytörténeti kiadványok szerkesztése 
A program keretében Dévaványa Város Helytörténetéről szóló kiadványt /monográfia/ 
kívánjuk megvalósítani. A pályázat keretében az önkormányzatok 540.000 – 5.400.000,- Ft 
összegű támogatást vehetnek igénybe 100%-os támogatás mellett. A helytörténeti kiadvány 
készítésével kapcsolatosan az előkészítési munkálatokat már a korábbi években elkezdtük 
neves tudósok, helytörténészek, szakemberek segítségével (Dr. Szabó Ferenc, Dr. Tolnay 
Gábor, Dr. Marsi István, Móczár István, Hajdú József, Sápiné Turcsányi Ildikó, Csiffányné 
Dr. Schwalm Edit).  
A kiadvány tartalmazni fogja az alábbi témakörök feldolgozását:  

 Dévaványa és környékének természeti földrajza,  
 régészete,  
 néprajza,  
 művelődéstörténete,  
 életrajzok,  
 helytörténet.  

Az elszámolható kiadások előre láthatóan 4.000.000 Ft-ba fog kerülni. A felmerült kiadások 
magukban foglalják a kiadványkészítés, adatgyűjtés, nyomdai, fotó, grafikai illetve a 
kapcsolattartás költségeit.  
A pályázat benyújtási határideje: 2009. november 16.  
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Megkérdezi a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek, hogy a „Térségen belüli 
együttműködés: Helytörténeti kiadványok szerkesztése” című projekt felhívásra pályázat 
kerüljön benyújtásra. 
Kéri, aki a pályázat benyújtásával egyetért, azt javasolja a Képviselő-testületnek, 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 7 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 310/2009. (X. 26.) PEÖV. Biz. hat. 
 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- 
Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a testületnek, 
hogy az Új Magyarország Vidékfejlesztési Program IV. tengelyének 
122/2009. (IX.17.) FVM rendelet alapján pályázatot nyújtson be a „Térségen 
belüli együttműködés: Helytörténeti kiadványok szerkesztése” című projekt 
felhívásra. A program keretében Dévaványa Város Helytörténetéről szóló 
kiadványt /monográfia/ kívánjuk megvalósítani. A program összköltsége 
4.000.000,- Ft, melyhez 100%-os támogatás vehető igénybe.   
A Képviselő-testület bízza meg a műszaki irodát a pályázat határidőre 
történő benyújtásával.  

 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Ismerteti a 
következő előterjesztést, mely szintén pályázat benyújtására vonatkozik. 
Dévaványa Város Önkormányzata pályázatot kíván benyújtani az Új Magyarország 
Vidékfejlesztési Program IV. tengelyének 122/2009. (IX.17.) FVM rendelet alapján 
meghirdettet pályázati felhívására.  
A program keretében az önkormányzat az alábbi jogcím keretében megvalósítani tervezett 
fejlesztési elképzelésről szóló pályázatot kívánja benyújtani:  
Célterület: Térségek közötti és nemzetközi együttműködés: Testvértelepülési és nemzetközi 
szakmai kapcsolatok erősítése 
A program keretében támogatható tevékenységek a nemzetközi LEADER együttműködések 
keretében rendezvények szervezése, lebonyolítása, marketingtevékenység, kiadványok 
szerkesztése, terjesztése, a partnerek közötti kapcsolattartás. Az önkormányzat a jövő évi 
augusztus 20-ai program sorozatához kapcsolódóan megvalósíthatná a Székelykeresztúr és 
térsége települési küldöttségeinek és a meghatározó jelentőségű civil szervezeteinek 
meghívását. Egy a gazdasági, turisztikai szakemberekkel megtartott a lehetőségeket feltáró 
konferencia sorozat lebonyolítását. Kölcsönös bemutatkozást Dévaványán és 
Székelykeresztúron a kulturális, művészeti csoportok fellépéseivel, fesztivál jellegű 
események keretében. 
A gazdasági, turisztikai konferencia egyúttal a termék és árubemutató, illetve turisztikai 
kiállításokat tartalmazó rendezvényt is magába foglalhatna. 
A program keretében maximálisan 5.400.000,- Ft összegű támogatás vehető igénybe.  
Az elképzelés szerinti programok lebonyolításához utazás, szállás, ellátás, rendezvényhez 
kapcsolódó költségek stb. miatt a maximális összegű támogatásra kell pályáznunk.  
Az önkormányzat 100%-os támogatást igényelhet.  
A pályázat benyújtási határideje: 2009. november 16.  
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Megkérdezi a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek, hogy a „Térségek közötti és 
nemzetközi együttműködés: Testvértelepülési és nemzetközi szakmai kapcsolatok erősítése” 
című projekt felhívásra pályázat kerüljön benyújtásra. 
Kéri, aki a pályázat benyújtásával egyetért, azt javasolja a Képviselő-testületnek, 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 7 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 311/2009. (X. 26.) PEÖV. Biz. hat. 
 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- 
Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a testületnek, 
hogy az Új Magyarország Vidékfejlesztési Program IV. tengelyének 
122/2009. (IX.17.) FVM rendelet alapján pályázatot nyújtson be a „Térségek 
közötti és nemzetközi együttműködés: Testvértelepülési és nemzetközi 
szakmai kapcsolatok erősítése” című projekt felhívásra. A program keretében 
az önkormányzat a jövő évi augusztus 20-ai program sorozatához 
kapcsolódóan megvalósíthatná a Székelykeresztúr és térsége települési 
küldöttségeinek és a meghatározó jelentőségű civil szervezeteinek 
meghívását. Egy a gazdasági, turisztikai szakemberekkel megtartott a 
lehetőségeket feltáró konferencia sorozat lebonyolítását. Kölcsönös 
bemutatkozást Dévaványán és Székelykeresztúron a kulturális, művészeti 
csoportok fellépéseivel, fesztivál jellegű események keretében. A program 
összköltsége 5.400.000,- Ft., melyhez 100%-os támogatást kívánunk igénybe 
venni.  
A Képviselő-testület bízza meg a műszaki irodát a pályázat határidőre 
történő benyújtásával.  

 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Ismerteti a 
következő pályázati lehetőséget. 
Dévaványa Város Önkormányzata pályázatot kíván benyújtani az Új Magyarország 
Vidékfejlesztési Program IV. tengelyének 122/2009. (IX.17.) FVM rendelet alapján 
meghirdettet pályázati felhívására.  
A program keretében az önkormányzat az alábbi jogcím keretében megvalósítani tervezett 
fejlesztési elképzelésről szóló pályázatot kívánja benyújtani:  
Célterület: Közösségi célú fejlesztés: Kulturális rendezvény helyszínek kialakítása  

A pályázat keretében a szabadtéri kulturális rendezvény helyszíneinek és azok környezetének 
fejlesztésére, kapcsolódó eszközbeszerzésekre lehet projekteket benyújtani.  
Az önkormányzat ezen fejlesztési cél keretében a településen megrendezett kulturális, 
közművelődési programokhoz, rendezvényekhez szükséges rendezvénytér kialakítását, 
fejlesztését tervezi, mely magába foglalná a szabadtéri színpad árnyékolását (lefedését), tároló 
rész kialakítását illetve a terület akadálymentesítését és egy tárolásra alkalmas raktár épület 
kialakítását.  
A program keretében a maximálisan elnyerhető támogatás 21.000.000 Ft, mely 100%-os 
támogatási arány mellett igényelhető.  
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A pályázat benyújtási határideje: 2009. november 16.  
Megkérdezi a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek, hogy a „Közösségi célú fejlesztés: 
Kulturális rendezvény helyszínek kialakítása” című projekt felhívásra pályázat kerüljön 
benyújtásra. 
Kéri, aki a pályázat benyújtásával egyetért, azt javasolja a Képviselő-testületnek, 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 7 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 312/2009. (X. 26.) PEÖV. Biz. hat. 
 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- 
Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a testületnek, 
hogy az Új Magyarország Vidékfejlesztési Program IV. tengelyének 
122/2009. (IX.17.) FVM rendelet alapján pályázatot nyújtson be a 
„Közösségi célú fejlesztés: Kulturális rendezvény helyszínek kialakítása” 
című projekt felhívásra. A program keretében az önkormányzat a településen 
megrendezett kulturális, közművelődési programokhoz, rendezvényekhez 
szükséges rendezvénytér kialakítását, fejlesztését tervezi, mely magába 
foglalná a szabadtéri színpad árnyékolását (lefedését), tároló rész kialakítását 
illetve a terület akadálymentesítését és egy tárolásra alkalmas raktár épület 
kialakítását.  
 A program összköltsége 21.000.000,- Ft, melyhez 100%-os támogatást 
kívánunk igénybe venni.  
A Képviselő-testület bízza meg a műszaki irodát a pályázat határidőre 
történő benyújtásával.  

 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Ismerteti a 
következő pályázati lehetőséget. 
Dévaványa Város Önkormányzata pályázatot kíván benyújtani az Új Magyarország 
Vidékfejlesztési Program IV. tengelyének 122/2009. (IX.17.) FVM rendelet alapján 
meghirdettet pályázati felhívására.  
A program keretében az önkormányzat az alábbi jogcím keretében megvalósítani tervezett 
fejlesztési elképzelésről szóló pályázatot kívánja benyújtani:  
Célterület: Közösségi célú fejlesztés: Közösségi rendezvények eszközfejlesztése 
A pályázat keretében a rendezvényhelyszínek nem ingatlanhoz kötődő infrastruktúrájára, 
mobil alap és kiszolgáló létesítmények fejlesztésére és felújítására (mobil kiállító stand, 
színpad, rendezvénysátrak) lehet projekteket benyújtani.  
Az önkormányzat ezen fejlesztési cél keretében a településen megrendezett kulturális, 
közművelődési programokhoz, rendezvényekhez szükséges eszközöket – rendezvénysátor, 
kiállító-pavilon - kívánja beszerezni. A program keretében a maximálisan elnyerhető 
támogatás 10.000.000 Ft, mely 100%-os támogatási arány mellett igényelhető.  
A pályázat benyújtási határideje: 2009. november 16.  
Megkérdezi a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek, hogy a „Közösségi célú fejlesztés: 
Közösségi rendezvények eszközfejlesztése” című projekt felhívásra pályázat kerüljön 
benyújtásra. 
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Kéri, aki a pályázat benyújtásával egyetért, azt javasolja a Képviselő-testületnek, 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 7 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 313/2009. (X. 26.) PEÖV. Biz. hat. 
 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- 
Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a testületnek, 
hogy az Új Magyarország Vidékfejlesztési Program IV. tengelyének 
122/2009. (IX.17.) FVM rendelet alapján pályázatot nyújtson be a 
„Közösségi célú fejlesztés: Közösségi rendezvény eszközfejlesztése” című 
projekt felhívásra. A program keretében az önkormányzat a településen 
megrendezett kulturális, közművelődési programokhoz, rendezvényekhez 
szükséges eszközöket – rendezvénysátor, kiállító-pavilon - kívánja 
beszerezni. 
A program összköltsége 21.000.000,- Ft., melyhez 100%-os támogatást 
kívánunk igénybe venni.  
A Képviselő-testület bízza meg a műszaki irodát a pályázat határidőre 
történő benyújtásával.  

 
 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Ismerteti a 
következő pályázati lehetőséget. 
Dévaványa Város Önkormányzata pályázatot kíván benyújtani az Új Magyarország 
Vidékfejlesztési Program IV. tengelyének 122/2009. (IX.17.) FVM rendelet alapján 
meghirdettet pályázati felhívására.  
A program keretében az önkormányzat az alábbi jogcím keretében megvalósítani tervezett 
fejlesztési elképzelésről szóló pályázatot kívánja benyújtani:  
Célterület: Helyi érétkek bemutatására alapuló rendezvények 
A program keretében támogatás vehető igénybe népszokások, népi mesterségek bemutatására, 
felhasználására, helyi értékekre alapozó rendezvények, rendezvénysorozatok, fesztiválok 
megvalósítására.  
A program céljai nagyban hasonlítanak a Betakarítási Ünnep keretében az idén már II. 
alkalommal megrendezett eseménnyel. Ezt a kialakult formát kellene továbbfejleszteni úgy, 
hogy a Körös-Sárréti Helyi Vidékfejlesztési Akciócsoport településeiről is minél nagyobb 
számban legyenek jelen kiállítók, bemutatkozók.  
A rendezvényt a jövőben Körös-Sárréti Őszi Hagyományőrző Fesztivál címmel az alábbi főbb 
programokkal tarthatnánk meg:  

 Bio termékek kiállítása és vására,  
 Pásztorételek főzőversenye,  
 Sárréti gasztronómiai bemutató,  
 Népi tevékenységek bemutatója és vására, 
 Kézművesek bemutatkozása,  
 Kulturális és hagyományőrző programok megtartása.  
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Ennél a célterületnél is az előzőhöz hasonlóan a maximális támogatás 5.400.000 Ft. Az eddigi 
tapasztalatok alapján szerényebb összegből is megrendezhető lenne a fesztivál, az előzetes 
kalkuláció szerint 3.200.000,- Ft támogatást igényelve színvonalas rendezvényt 
produkálhatnánk.  
Az önkormányzat 100%-os támogatást igényelhet.  
A pályázat benyújtási határideje: 2009. november 16.  
Megkérdezi a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek, hogy a „Helyi érétkek bemutatására 
alapuló rendezvények” című projekt felhívásra pályázat kerüljön benyújtásra. 
Kéri, aki a pályázat benyújtásával egyetért, azt javasolja a Képviselő-testületnek, 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 7 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 314/2009. (X. 26.) PEÖV. Biz. hat. 
 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- 
Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a testületnek, 
hogy az Új Magyarország Vidékfejlesztési Program IV. tengelyének 
122/2009. (IX.17.) FVM rendelet alapján pályázatot nyújtson be a „Helyi 
érétkek bemutatására alapuló rendezvények” című projekt felhívásra. A 
program keretében az önkormányzat.  A pályázaton a Betakarítási Ünnep 
keretében megvalósuló programok megrendezésére kívánunk támogatást 
igénybe venni.   
A rendezvény a jövőben Körös-Sárréti Őszi Hagyományőrző Fesztivál 
címmel az alábbi főbb programokat foglalná magába:  

 Bio termékek kiállítása és vására,  
 Pásztorételek főzőversenye,  
 Sárréti gasztronómiai bemutató,  
 Népi tevékenységek bemutatója és vására, 
 Kézművesek bemutatkozása,  
 Kulturális és hagyományőrző programok megtartása.  

A program összköltsége 3.200.000,- Ft, melyhez 100%-os támogatást 
kívánunk igénybe venni.  
 
A Képviselő-testület bízza meg a műszaki irodát a pályázat határidőre 
történő benyújtásával.  

 
 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke:  
Megkérdezi, van-e még valakinek kérdése, bejelentése? 
Megállapítja, hogy bejelentés nincs. 
Megállapítja, hogy a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 12. § (4) 
bekezdés a) pontja alapján a bizottságnak ülését zárt ülés keretében kell folytatnia 
önkormányzati hatósági ügyek tárgyalása esetén. 
 
 

 24



 25

A bizottság elnöke megkéri a meghívottként megjelenteket, hogy a zárt ülés idejére 
szíveskedjenek a helyiséget elhagyni.  
 
A jegyzőkönyv a 26. oldaltól a 31. oldallal bezárólag a zárt ülés anyagát tartalmazó külön 
jegyzőkönyvben található. 
Ugyanezen jegyzőkönyv tartalmazza az ehhez tartozó határozatokat is. 
 
A bizottság elnöke megköszöni a megjelenteknek a részvételt és az ülést 1615 órakor bezárja. 
 
 
 

Kelt: mint az első oldalon 
 
A jegyzőkönyv hiteléül: 
 
 ________________________ 
 Földi Imre  
 bizottság elnöke 
 
 
 _______________________ 
 Hermeczi Erika  
 jegyzőkönyvvezető 
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